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miqdzygrninnej komunikacji trarnwajowej w aglorneracji lbdzkiej. Niedawno wprowadzona reforma komunikacji 

publicznej spowodowata zmniejszenie czgstotliwoSci kursowania tramwajbw, a nawet wydtuiyta ich czas 

przejazdu (linia 46). W zwiqzku z tyrn organizacje apelujq do lokalnych wtodarzy o ratowanie tramwajow 

podmiejskich i wspwracq na rzecz ich modernizacji. 

31 marca 2017 r. prezydent todzi Hanna Zdanowska wystata do sarnorzqd6w tddzkiego Obszaru 

Metropolitalnego list, w ktdrym ztotyla irn propozycje likwidacji komunikacji trarnwajowej. 

WczeSniej, 2 kwietnia 2017 r. wprowadzona zostala w aglomeracji tbdzkiej reforma komunikacji publicznej 

funkcjonujqcej w ramach systemu ,,Lokalny Transport Zbiorowy w lodzi". Zrniany zostaty poprzedzone cyklem 

konsultacji spolecznych ptzeprowadzonych pod koniec 2015 roku i w pierwszym kwartale roku 201 6 w todzi i 

rniejscowoSciach oSciennych na mocy Zarzqdzenia Nr 2246/\/11/15 Prezydenta Miasta lodzi. Niestety, mimo 

przySwiecajqcego im hash ,,Model Zrbwnowatonego Transportu Zbiorowego w lodzi 2020+" i oficjalnych 

optymistycznych kornunikatdw z Biura Strategii Urrqdu Miasta lodzi wiele wskazuje na to, t e  nie przyniosCy one 

oczekiwanych przez spoteczehstwo efektbw. 

Gtownym zatoteniern reorganizacji bylo wprowadzenie w rozkladach jazdy statego interwatu czasowego 

pomigdzy kursami wynoszqcego 12 rninut. Zrniany te okazaty sig jednak niekorzystne dla linii podmiejskich. Dla 

przykladu reorganizacja linii nr 46 i przyniosla niedogodnoSci w postaci: 
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Zmniejszenia czqstotliwoSci w dni robocze z 20 minut 24 rninut (tj. o 20%), oraz z na 30 minut na 40 rninut (tj. 

33%) w dni Swiqteczne. 

Wydtutenia czasu przejazdu na odcinku od przystanku lddzka/Kurak w Zgierzu do petli w Ozorkowie 

wymuszone zrnniejszeniern czqstotliwoSci na linii jednotorowej z mijankami o 7 minut, a w przeciwnym kierunku 

o 9 minut. 
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Pogiqbienia problemu zwiqzanego z wprowadzonymi 11.06.201 6 oraz 1.11 2016 ograniczeniami predkosci I 
skutkujqce bezprecedensowym wydluzeniem czasu jazdy tramwaju. I 
Wymuszenia koniecznosci zakupu drozszych biletow czasowych obejmujqcych wydluzony czas jazdy. I . Pogorszenia czytelnosci rozkladow jazdy poprzez rezygnacjq z rownych odstqpow czasowych i powtarzalnych 

koncowek minutowych. 

. Usuniecia z rozkladow jazdy oznaczen kursow wykonywanych taborem z wejsciem niskopodlogowym 

Wszystkie wymienione zmiany weszly w iycie za w~edzq i zgodq wiadz zainteresowanych gmin, bo komunikacja 

miedzygminna funkcjonuje w oparciu o odpowiednie porozumienia I umowy, a jej ksztatt podlega konsultacjom i 

ze strony wladz lokalnych reprezentujqcych mieszkancow. 

Dodatkowo w przypadku linii nr 46 decyzjq o degradacji oferty przewozowej poprzedzil oficjalny wniosek 
-. - 

9 " skierowany z 

odpowlednim wyprzedzeniem, w styczniu 201 7 do prezydenta todzi, Zgierza, wojta gminy Zgierz, wojta gminy 

Ozorkdw oraz burmistrza Ozorkowa. Panie Hanna Zdanowska i Barbara Kaczrnarek oraz panowie Przemysiaw 

Staniszewski, Tomasz Komorowski i Jacek Socha mimo ostrzeienia o negatywnych konsekwencjach 

planowanych zmian nie zdecydowali siq na weryfikacjq swoich planow. 

Opisane problemy operacyjne, marginalizowan~e giosu mieszkancow oraz brak postqpow w w~elokrotn~e 

zapowiadanym projekcie inwestycyjnym ,,l_odzk~ Tramwaj Metropolitalny" wskazl~je na systemowy charakter 

opisanych problemow. Jedynq zauwazalna i konsekwentnie realizowana strategia jest degradacja podmiejskiej 

komunikacji tramwajowej prowadzqca do jej ostatecznej likwrdacji. W szczegolnosci dotyczy to linii 

tramwajowych nr 46 ( t o d i  - Ozorkow), nr 45 ( t o d i  - Zgierz), nr 43 (Lodz - Konstantynow Codzki) i nr 41 (Lodz 

- Pabianice). 

Dodatkowo szczegolnq szkode dla pasazerow l in~i podrniejskich przyniosla zmlana taryfy biletowej. Podwyice 

ulegly ceny niemal wszystkich rodzajow biletow czasowych i okresowych. Z oferty wycofane zostaiy bilety: 

okresowe (14-dniowe, semestralne - dla uczniow i studentow), czasowe (24-godzinne), a takie 

jednoprzejazdowe (stosowane przed refornq chetnre, z racj~ braku w ofercie odpowledn~ego krotkotermtnowego 

blletu czasowego na liniach podmiejsk~ch, gdz~e podroi trwa djuzej 60 mlnutj. Zlikwidowano moil~woSc zakupu 

biletu w pojeidzie za gotowkf: (z wyjatkiem znlkome) llczby pojazdow zaopatrzonych w automaty przyjmujace 

gotowkq). Jednoczesnie w zamian za likwidacje biletu jednoprzejazdowego nle przywrocono do oferty biletu 

120-minutowego, ktory wycofany zostai w systemle ,,Lokalny Transport Zbiorowy w todzi" z dniem 1 marca 

Wobec powyzszych faktow wspolnie wyrazamy stanowczy sprzeciw wobec blernej aprobaty dla pogarszajacych I 
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siq standardow iycia i marginalizacji mieszkancow aglomeracji todzkiej. Jako srodowrsko zaangaiowane w I 
kreowan~e i weryfikacjq dzialari w obszarze krajowej i regionalnej polityk~ transportowej nie akceptujemy procesu I 



okreslanego ,,komunlkacyjnq sprralq smlercr Z przykladow zagranrcznycl~ 01 ,-ic f i r  \ A i l  przewozow k o l e ~ o i ~ i ~ ~ h  

znamy konsekwencje ogranrczanra podazy uslug zrlinlejsza slq czqstotl~wosci yloc!r1oszenrd cen I budowanla 

argumentacjr o zbyt wysokrch kosztach transportu szynowego 

Dlatego tez stanowczo protestujemy przecrwko wszelkrn~ zmranom, ktorych rezuItL3tem jest pogarszanle jakosc~ 

transportu publrcznego I apelujenly o szybkq lnterwencjq majqcq na celu ~uycofdnie btednych decyzjl 

skazujacych podmlejskij komunlkacjq tramwajowa na wegetacjq I w konsel.,wencj~ I I ~ w I ~ ~ c ] ~  

Domagamy slq przywrocenla dostepnoscr komunrkacjr trarnwajowe), a wlec czasii przejazdu I cz~stotl~woscr 

kursowan~a do stanu sprzed 2 kwretnla 201 7 Ndrzucone n~ekorzystne zrnrany sa rlre do zaakceprowanla a 

Par-istwa posunlecre w pojqczenru z w~eloletnimr zanrecharitamr w sprav~aci> I I I A ~  i t y i j l  .v pos~ailaqa Drrir ; I - . ~  -: 

infrastrukturg traktowac mozna jedynre jako konsekwentna kontynuacje d z l s i ~ r ~  Ilki~4~(l,irorskrcti 

Apelujemy o podjqcle przez Panshva wspolnej pracy na rzecz wypracowarlic3 lozwrazarlra ktorego rezultacem 

bedzre modernrzacja podmrejskrch lrnr~ trarnwajowych w regtonre lodzklm Rozwrqzanra ktora bedzre sluzyc 

mreszkancom aglomeracjl lodzk~ej Deklarujemy pomoc w wypracowanlu takrt-go rozwlazanla W razle ?ctrzeP, 

chqtnre podejmlemy srq takze medlacjl pomredzy stronarnr 


